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Krobia, dnia 30 czerwca 2015 r. 

 

 

                                         P R O T O K Ó Ł    Nr   IX/2015 

 

                                   z   IX sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

w dniu  24 czerwca 2015 r. w ZSOiZ w Krobi     

========================================================= 

                   godzina rozpoczęcia:    16.30 

                   godzina zakończenia:   20.30  

                    Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 15 

radnych.   
 

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Listwoń Michał               - Zastępca Burmistrza. 

     3.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

     4.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   5.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   6.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   7.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                     

             Porządek obrad sesji :   

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z VII i VIII sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. 

 

7.  

  

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                              

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
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8. 

  

7.8. 

 

Spraw 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :                                                                                                  

a) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki Publicznej 

Miasta i Gminy w Krobi za rok 2014,    

b) zatwierdzenia rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego Centrum 

Kultury i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi za rok 2014,   

c) zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem                           

z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2014 rok,   

d) udzielenia  Burmistrzowi  Krobi  absolutorium  z  tytułu wykonania budżetu 

Gminy Krobia za 2014 rok, 

e)  przyjęcia  Programu  Opieki  nad  Zabytkami  Gminy  Krobia  na lata 2015-

2018, 

f)  powołania  zespołu  do   przedstawienia   Radzie  Miejskiej  opinii                              

o  zgłoszonych  kandydatach  na  ławników, 

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Chwałkowie, 

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanej  

położonej w Przyborowie,  

i)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanych położonych 

w Starej Krobi,   

j)  zmiany  uchwały  Nr  XLIV/369/2009  Rady  Miejskiej  w   Krobi  z  dnia                        

29 grudnia 2009 r. w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie  zezwolenia na świadczenie usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                               

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych, 

k) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadający Gminie Krobia lub jej jednostkom podległym  

oraz wskazania organu do tego uprawnionego, 

l)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

ł)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

m)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

        n) zmiany Uchwały Nr III/16/2014 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia                       

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy Krobia  na lata 2015 - 2025,  

        o)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015, 

        p) utworzenia odrębnego obwodu glosowania na obszarze Gminy Krobia                   

w ogólnokrajowym referendum zarządzonym na dzień 6 września 2015 r. 

9.   Sprawozdanie  z realizacji  „Programu  współpracy Gminy  Krobia  z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                               

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2014”. 

10. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej  dla Gminy Krobia na rok 2014. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie. 

 

 

  

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kubiak. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, sołtysów, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości oraz szczególnie nowego zastępcę Burmistrza Pana Michała 

Listwonia.    

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec 

czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
 

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       
     Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  
 

      Ad. 3 Przyjęcie protokołów z VII i VIII sesji.    
      Protokół z VII sesji przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych.  

      Protokół z VIII sesji przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych.  
 

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

      Burmistrz : do PKP skierowano interpelacje radnej P. Wajnert dot. terenu przy Dworcu 

Kojowym w Krobi. Wpłynęły odpowiedzi Starostwa Powiatowego w Gostyniu na 

interpelacje złożone przez radnych G. Skrobałę i J. Mikołajczaka oraz NFZ oddział                    

w Lesznie na interpelację dot. świadczeń stomatologicznych w dni wolne, którą złożył 

radny M. Duda.    
       

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

     L. Włodarczyk : 1. Sprawa dotyczy wymiany zabezpieczeń przy skrzyżowaniu ulic 

Fabrycznej i Wjazdowej w Pudliszkach. Słupki łącznie z zabezpieczeniem łańcuchowym 
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są znacznie uszkodzone i konieczna jest ich wymiana, ponieważ dzieci się na nich 

huśtają. Proszę być może o zamontowanie takiego zabezpieczania pełnorurowego, które 

lepiej będzie funkcjonowało.  

      2. Zgłaszam potrzebę przycięcia gałęzi drzew przy chodnikach w Pudliszkach na odcinku 

ulicy Fabrycznej od Pana Kowalskiego do firmy MEDIJ, które sięgają już wysokości 

ponad 1m. Również taka sytuacja jest przy parku, lecz należy to do obiektu prywatnego, 

podobnie rozrośnięte drzewa przeszkadzają prze stawie zakładowym. Proszę                                   

o wykonanie zabiegów przycięcia drzew przeszkadzających przechodniom..  

      J. Mikołajczak : mieszkanka Chwałkowa zwróciła uwagę na konieczność przycięcia traw 

przy przejeździe kolejowym w Krzyżankach. Znacznie rozrośnięta trawa o wysokości 1,5 

m zagraża bezpieczeństwu na tym odcinku.  Czy do PKP należy wykaszanie terenu przy 

przejazdach kolejowych? Proszę o interwencję w tym temacie aby nie było kolejnej 

tragedii. 

      M. Duda : sprawa dotyczy funkcjonującego w Krobi  punktu wsparcia i rozważenia 

kwestii rozszerzenia zakresu jego działania. Dzisiaj świadczone są pomoce 

terapeutyczne, prawne, psychologiczne, a wobec rosnącej w Polsce fali liczby ludzi 

mających problemy z zadłużeniem finansowym, czy nie warto byłoby się zastanowić nad 

zatrudnieniem w punkcie wsparcia osoby z kwalifikacjami doradcy finansowego, który 

mógłby udzielać bezpłatnie porad takim osobom. Porady takie nie są tanie i dlatego warto 

byłoby zastanowić o prowadzenie takich porad dla mieszkańców. 

      G. Skrobała : w roku ubiegłym składałam interpelację o oznaczenie przejścia dla 

pieszych w Nieparcie od parkingu do cmentarza, a jest to miejsce niebezpieczne 

znajdujące się na zakręcie. Odpowiedzi pisemnej z Powiatu nie uzyskałam, natomiast 

wówczas pracujący jeszcze p. Olejnik informował się w tym temacie telefonicznie                      

i uzyskał odpowiedź , że na wiosnę przeszłego roku będzie to przejście wykonane. 

Natomiast wiosna minęła i nie mam żadnej informacji w tej sprawie, dlatego prosiłabym 

o odpowiedź. 

      L. Bem : na ulicy Św. Ducha realizowane są światłowody.  Mieszkańcy są zaniepokojeni 

kto to zabezpiecza i nadzoruje  firmę realizującą inwestycję oraz jakość ponownego 

położenia chodników ?  

      D. Szpruta :  mieszkańcy posesji Przyborowo 52 wnioskują o zabezpieczanie budynku 

barierkami, natomiast posesji nr 22 o zabezpieczenie budynku  ekranem z uwagi za 

zagrożenie ich uszkodzenia.        
      
     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

29.04 - odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w celu kontroli sprawozdania                         

z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2014 rok. 

3.05 – radni uczestniczyli w gminnych obchodach Święta Konstytucji 3 Maja. 

5.05 - odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w celu kontroli wykonania budżetu 

Gminy Krobia za 2014 rok. 

8.05 – radny Mariusz Duda uczestniczył w gminnych obchodach 70. rocznicy 

zakończenia II Wojny Światowej.  

8.05 – uczestniczyłem w gminnych obchodach Dnia Strażaka, które odbyły się w Krobi. 
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13.05 – odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Krobi. 

13.05 – odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu dot. bieżących spraw gminnych.  

16.05 – wraz z radnymi Genowefą Skrobałą i radnym Mariuszem Dudą uczestniczyłem 

w Święcie Patrona Szkoły w ZSPiG w Krobi.                                                                    

16.05 – radna Renata Szulc uczestniczyła w XII Powiatowym Konkursie Piosenki 

Przedszkolnej w Krobi. 

23.05 – wraz z radną Renatą Szulc uczestniczyłem w jubileuszu 50-lecia KGW                          

w Potarzycy. 

24.05 – radny Krzysztof Perdon uczestniczył w Pudliszkach w Miejsko - Gminnych 

Zawodach Sportowo - Pożarniczych z udziałem jednostek ochotniczych straży pożarnych 

z terenu gminy Krobia. 

25.05 – uczestniczyłem w Obchodach Święta Ludowego w Daleszynie. 

28.05 – do Rady Miejskiej wpłynęło pismo od Burmistrza Krobi dot. wniosku jaki 

wpłynął do UM w Krobi od firmy Elektrobudowa S.A. działającej na zlecenie ENEA 

Operator Sp .z o.o. dot. wprowadzenia do Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego projektowanej dwutorowej linii napowietrznej 110 kV Krobia-Gostyń-

Pępowo.  

30.05 – uczestniczyłem w zebraniu ogólnym członków Związku Więźniów Politycznych 

Okresu Stalinowskiego O/Gostyń oraz Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej 

Koło w Krobi.  

11.06 – uczestniczyłem w Walnym Zebraniu Członków Unii Gospodarczej Regionu 

Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości w Śremie.  

12.06 – odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu omówienia 

spraw bieżących oraz wydania opinii Komisji dot. projektów uchwał na IX sesję Rady 

Miejskiej w Krobi. 

16.06 – wraz z radnymi uczestniczyłem w obchodach jubileuszu 5-lecia Stowarzyszenia 

UTW w Krobi. 

18.06 - odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w celu wydania 

opinii dot. projektów uchwał i sprawozdań na IX sesję Rady Miejskiej w Krobi.  

23.06 - odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Miejskiej w Krobi.  

24.06 - odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu w celu wydania opinii do projektów 

uchwał na IX sesję Rady Miejskiej w Krobi.       

      Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Krobi, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

     M. Listwoń, zastępca Burmistrza  : dziękuję za słowa powitania jakie skierowano na 

początku sesji. Zostało mi powierzone ważne zadanie przez p. Burmistrza, czuję ten 
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ciężar odpowiedzialności, a przede wszystkim towarzyszy mi satysfakcja  z tego, że 

mogę wpisać się w realizację ważnych zadań dla mieszkańców Gminy Krobia. Dołożę 

wszelkich starań aby moja praca, zaangażowanie było jak najlepsze. Chciałbym złożyć 

Państwu radnym deklarację, również mieszkańcom, sołtysom, że jestem otwarty na 

wszelką współpracę, ponieważ są to początki mojej pracy w Gminie Krobia i liczę na 

pomoc i życzliwość. Pragnę wykorzystać moje doświadczenie, dotychczas pracowałem     

w administracji rządowej, samorządowej, na szczeblu powiatowym, także jako radny.  

Jednak najważniejsze to co przed nami i przede wszystkim będę wsparciem dla Pana 

Burmistrza, radnych aby realizować najważniejsze cele, najbardziej ambitne cele dla 

Gminy Krobia, dołożę wszelkich starań.  
 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki Publicznej 

Miasta i Gminy w Krobi za rok 2014.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak. 

Uchwałę Nr IX/51/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                          

w sprawie zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki Publicznej 

Miasta i Gminy w Krobi za rok 2014; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

b) zatwierdzenia rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego Centrum 

Kultury i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi za rok 2014.   
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Uchwałę Nr IX/52/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                              

w sprawie zatwierdzenia rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego Centrum 

Kultury i Rekreacji im. Jana z Domachowa Bzdęgi w Krobi za rok 2014; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

c) zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem                                  

z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2014 rok.  

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak. 

1. przedstawianie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2014 rok. 

Skarbnik Gminy D. Walczak przedstawił zarzadzanie Burmistrza Krobi Nr 15/2015                  

z dnia 24.03.2015 r. w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy 

Krobia oraz planów finansowych gminnych instytucji kultury za rok 2014, stanowiące 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

2. opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2014 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego – Uchwała Nr SO-0954/20/10/Ln/2015 Składu Orzekającego RIO                          

w Poznaniu z dnia 10 kwietnia 2015 r. w sprawie : wyrażenia opinii o sprawozdaniu z 

wykonaniu budżetu Gminy Krobia za 2014 rok.  

Skarbnik Gminy odczytał powyższa opinię, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

3. dyskusja : nie zgłoszono.  

4. głosowanie :  

Uchwałę Nr IX/53/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                                    

w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem                            
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z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2014 rok; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 

radnych. 
 

d) udzielenia  Burmistrzowi  Krobi  absolutorium  z  tytułu wykonania budżetu 

Gminy Krobia za 2014 rok.  

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

1. opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi o wykonaniu budżetu Gminy 

Krobia za 2014 rok, sprawozdaniach finansowych gminy Krobia za rok 2014 oraz 

informacji o stanie mienia komunalnego wraz z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi za 2014 rok.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Duda przedstawił powyższą opinię wraz                            

z wnioskiem  o udzielenie absolutorium, stanowiące załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.   

2. opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniesionym 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi – Uchwała                                          

Nr 0955/11/10/Ln/2015 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 13 maja 2015 roku 

w sprawie : wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi                   

o udzielenie Burmistrzowi Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał powyższa opinię, stanowiącą załącznik nr 5 do 

nieniniejszego protokołu.   

3. dyskusja : nie zgłoszono. 

4. głosowanie:  

Uchwałę Nr IX/54/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

udzielenia  Burmistrzowi  Krobi  absolutorium  z  tytułu wykonania budżetu Gminy 

Krobia za 2014 rok; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

Przewodniczący Rady pogratulował udzielonego Burmistrzowi  Krobi absolutorium . 

Burmistrz : chciałbym bardzo podziękować za udzielenie absolutorium, ponieważ dla 

każdego burmistrza jest to moment bardzo ważny, jest to wyznacznik i ocena wykonanej 

pracy w roku poprzednim. Nie byłoby wykonanych tylu wymienionych przedsięwzięć 

bez Państwa udziału, podejmując decyzje o przeznaczaniu środków finansowych                               

i wyznaczając kierunki działania gminy, w ramach tego budżetu.  Chciałbym 

podziękować wszystkim współpracownikom, którzy byli realizatorami tych zadań, 

pracownikom Urzędu Miejskiego w Krobi, mimo tego, że urząd realizuje te zdania blisko 

40 mln budżetu, to kadra urzędu nie zmieniła liczebności od roku 2007, kiedy budżet 

wynosił 23 mln zł. To pokazuje skalę większej ilości realizowanych przedsięwzięć.  

Porównując wydatki inwestycyjne w roku 2007, a wydatki dzisiaj, to jeszcze ta skala jest 

zdecydowanie większa. Bardzo serdecznie dziękuje za tą pracę, wkład                                   

i zaangażowanie, tym bardziej, że w ostatnim czasie cztery osoby odeszły w Wydziale 

Inwestycyjnym. Zadania muszą być realizowane, ponieważ mieszkańcy oczekują, że nie 

będzie skutkowało to opóźnieniem realizacji zadań.  Dziękuję  również wszystkim 

kierownikom i dyrektorom jednostek gminnych, oświatowych, ośrodka kultury, 

biblioteki,  ośrodka pomocy społecznej,  ponieważ bez ich współpracy zadania te nie 

byłyby  możliwe do realizacji. Również podziękowanie dla sołtysów naszej gminy, jako 

jednostek pomocniczym.  Także dzięki aktywności mieszkańców i ich zaangażowaniu 

ten budżet jest jeszcze większy, bo każda ich  praca przynosi określoną wartość, stanowi 

wkład w rozwój tej gminy,  poprzez wzrost majątku wiejskiego, są to określone wartości. 

Corocznie jest tak duże zaangażowanie mieszkańców, co stanowi o tym, że  zaczynamy 
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traktować gminę jako nasze wspólne dobro. Wszystkim mieszkańcom, którzy poprzez 

wolontariat czy inne działania, czy poprzez finansowanie różnych przedsięwzięć 

współdziałali przy realizacji zeszłorocznego budżetu. Mam nadzieję, że udzielone 

absolutorium też jest  wyznacznikiem, że nadal powinniśmy z równym zaangażowaniem 

działać, realizować zadania, aby tą rzeczywistość zmieniać na lepsze.  Bardzo wszystkim 

dziękuję i chciałbym aby ta współpraca z organem stanowiącym gminy była tak dobra 

jak do tej pory, bo dzięki tej współpracy możemy skutecznie realizować zaplanowane 

działania.   
 

e) przyjęcia  Programu  Opieki  nad  Zabytkami  Gminy  Krobia  na lata 2015-2018.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła A Linowska.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała : komisja 

obradowała w dniu 18.06.br i po zapoznaniu się z projektem uchwały, który 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr IX/55/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

przyjęcia  Programu  Opieki  nad  Zabytkami  Gminy  Krobia  na lata 2015-2018; 

przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

f) powołania  zespołu  do   przedstawienia   Radzie  Miejskiej  opinii   o  zgłoszonych  

kandydatach  na  ławników.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.  

Do składu zespołu zaproponowano : 

- Katarzynę Łabędę, która wyraziła zgodę, 

- Genowefę Skrobałę, która wyraziła zgodę, 

- Krzysztofa Perdona, który wyraził zgodę, 

- Adama Sarbinowskiego, który wyraziła zgodę, 

- Katarzynę Szablewską, która wyraziła zgodę. 

Uchwałę Nr IX/56/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

powołania  zespołu  do   przedstawienia   Radzie  Miejskiej  opinii   o  zgłoszonych  

kandydatach  na  ławników; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 

Salę obrad opuściła G. Skrobała.  
 

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Chwałkowie.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała 

w dniu 12.06.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr IX/57/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanych położonych 

w Chwałkowie; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 
 

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanej  

położonej w Przyborowie.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała 

w dniu 12.06.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  



 

9 
 

Uchwałę Nr IX/58/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanej  położonej                     

w Przyborowie; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 
 

i) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanych położonych                            

w Starej Krobi.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała 

w dniu 12.06.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr IX/59/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanych położonych w Starej 

Krobi; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 
 

j) zmiany  uchwały  Nr  XLIV/369/2009  Rady  Miejskiej  w   Krobi  z  dnia                        

29 grudnia 2009 r. w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie  zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała 

w dniu 12.06.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

K. Perdon : nasze obawy budzi wykreślenie zapisu dotyczącego dokumentowania ilości 

nieczystości. Wprowadziliśmy ten zapis w 2009 roku w przekonaniu, żeby nie było 

sytuacji, że firma ta nieodpowiednio je odprowadza. Czy musimy to wykreślać lub inne 

przepisy nakładają na tą firmę obowiązek dokumentowania co się z fekaliami dzieje.    

Radca prawny : projekt tej uchwały wywołany został  nie tyle sugestiami zawartymi                    

w uzasadnieniu, co w zasadzie wezwaniem do usunięcia naruszenia interesu prawnego 

wnioskodawcy spółki TOI TOI, z uwagi na wypływające doświadczenia tejże spółki przy 

zastosowaniu tych zapisów w podobnych uchwałach innych gminy. Spółka wydaje się 

patrząc na pełna linię orzeczniczą skutecznie zarzuca gminom, iż podejmując uchwały 

wychodzi poza kompetencje art. 7 ust.  3a ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                  

w gminach, w związku z rozporządzeniem Ministra Środowiska w sprawie 

szczegółowego sposobu określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca  

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnienie zbiorników bezodpływowych                    

i transportu nieczystości ciekłych. W związku z tym, na pierwsze pytanie postawione 

prze pana wiceprzewodniczącego, to biorąc pod uwagę całą lekturę załączoną do tego 

wezwania, jak również analizę orzecznictwa odpowiadam, iż powinniśmy na to 

wezwanie odpowiedzieć pozytywnie. W przypadku bezczynności liczonej dwa miesiące 

od dnia wpływu najprawdopodobniej spółka skorzysta z wniesienia skargi do Sądu 

Administracyjnego domagając się w ten sposób uchylenia zapisów w naszej uchwale                   

w zakresie paragrafu 2 ust. 3 pkt 3 i 4.  Odpowiadam na drugie pytanie, czy w związku              

z tym pozostajemy bezradni w tym zakresie, czy są regulacje, które w tym zakresie 

chroniły interes gminy, odpowiadam, że tak. Odsyłam do artykułu 9o  ustawy                               

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, który to przepis mówi, iż podmiot 

opróżniający takie zbiorniki zobowiązany jest do sporządzania kwartalnych sprawozdań, 

ust. 3 wskazuje co sprawozdanie powinno zawierać, a w ust. 4 zapisano, iż firmy 

załączają wykaz nieruchomości objętych sprawozdaniem. Mamy tutaj odpowiedź                     
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na pytanie jak zostaną te informacje ujmowane, natomiast pozbawiamy się tej formy jaką 

w 2009 roku zapisaliśmy, z uwagi na to, iż rejestrowane w formie elektronicznej                      

nie będzie możliwe. Tą uchwałę traktujemy jako uporządkowanie pewnego stanu 

prawnego  za sprawą zmian, które nastąpiły w tej ustawie i za sprawą tego orzecznictwa, 

które na pewne zapisy wypływające z § 3 ust. 2 pkt 3 i 4   jako niedopuszczalne 

wychodzące poza materię, którą ustawodawca dał do uregulowania.         

L. Bem : nie wszyscy czytają tak szczegółowo nasze regulaminy, muszą mieć jakieś 

wątpliwości i zysk, że koniecznie dążą do tych zmian.  

Radca prawny : oceniam to inaczej, jest to duży podmiot i w związku z tym doszedł do 

wniosku, że na pewno rozwiązania z roku 2009, jakie gminy nakładały na podmioty 

obciążają je finansowo. Od roku 2010 spółka zaczęła kwestionować wnosząc sprawy do 

sądów administracyjnych skutecznie. To wezwanie zostało poprzedzone postępowaniem 

administracyjnym za sprawą wniosku złożonego na terenie naszej gminy i spółka 

pokazała jakie bogate doświadczenie w tym zakresie posiada. nie w tym zakresie aby 

uciec z informacją o ilości odpadów, ale po to aby uregulować to zgodnie z przepisami 

ustawowymi.      

Uchwałę Nr IX/60/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

zmiany  uchwały  Nr  XLIV/369/2009  Rady  Miejskiej  w   Krobi  z  dnia                        

29 grudnia 2009 r. w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie  zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych; przyjęto jednomyślnie, głosowało                     

14 radnych. 
 

k) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania                           

lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadający Gminie Krobia lub jej jednostkom podległym  oraz 

wskazania organu do tego uprawnionego.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                       

i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr IX/61/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                                    

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadający Gminie Krobia lub jej jednostkom podległym  oraz wskazania organu do 

tego uprawnionego; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 

l) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                       

i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr IX/62/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                                    

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 

ł) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                       

i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 



 

11 
 

Uchwałę Nr IX/63/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                                    

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

m) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                       

i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr IX/64/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                                    

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

n) zmiany    Uchwały    Nr III/16/2014     Rady    Miejskiej    w    Krobi z  dnia                     

29 grudnia  2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia  na lata 2015 – 2025.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą złącznik nr 6 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                       

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący                         

(P. Wajnert), głosowało 14 radnych. 

Uchwałę Nr IX/65/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie 

zmiany    Uchwały    Nr III/16/2014     Rady    Miejskiej    w    Krobi  z  dnia 27 grudnia  

2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia  na lata 

2015 – 2025; przyjęto większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący (P. Wajnert), 

głosowało14 radnych. 
 

o) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015. 

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą złącznik nr 7 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                       

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych. 

Uchwałę Nr IX/66/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                              

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało14 radnych. 
 

p) utworzenia odrębnego obwodu glosowania na obszarze Gminy Krobia                                    

w ogólnokrajowym referendum zarządzonym na dzień 6 września 2015 r.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy Katarzyna Szablewska.  

Uchwałę Nr IX/67/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r.                                    

w sprawie utworzenia odrębnego obwodu glosowania na obszarze Gminy Krobia                                    

w ogólnokrajowym referendum zarządzonym na dzień 6 września 2015 r.; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

Ad 9. Sprawozdanie z realizacji  „Programu  współpracy Gminy  Krobia                                

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy  o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2014”. 
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Sprawozdanie przedstawiła podinspektor Agnieszka Linowska, które stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji  Oświaty i Spraw Społecznych P. Wajnert : komisja 

obradowała w 18.06.br, zapoznała się z realizacją programu, który zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.  

Ad 10. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej  dla Gminy Krobia na rok 

2014.  

Sprawozdanie przedstawione było na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, 

które stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   

Zastępca Przewodniczącego Komisji  Oświaty i Spraw Społecznych P. Wajnert : komisja 

obradowała w 18.06.br, zapoznała się z przedstawioną oceną, którą zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.  
 

Ad. 11 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Burmistrz : odpowiadając na interpelację radnego L. Włodarczyka odnośnie                                    

ul. Fabrycznej w Pudliszkach wymiana barierek może zostać wykonana przy planowanej 

wymianie chodników. 

Odpowiadając radnemu J. Mikołajczakowi przejazd kolejowy w Krzyżankach zagrożony 

zarastającą trawą, to zwrócimy się do  PKP w kwestii związanej z odpowiednim 

zapewnieniem bezpieczeństwa.  

Odpowiadając radnemu M. Duda odnośnie tematu punktu wsparcia w Krobi, to obecnie 

funkcjonuje dla osób z problemami uzależnień. Warto rozpatrzyć kwestie rozszerzenie 

zanalizowania potrzeb również w zakresie doradztwo finansowe. Inicjatywa realizowana 

wspólnie przez nową instalację w Poznaniu, którym partnerem jest Gmina Krobia 

dotycząca uruchomienia punktu wsparcia prawnego  dla mieszkańców, które można by 

także poszerzyć o zakres finansowy. Brak świadomości dalszych problemów związanych 

z zadłużaniem się rodzi dalsze skutki.  Edukacja młodzieży przede wszystkim już na 

poziomie szkoły średniej może osiągać efekty w przyszłości.   

Odpowiadając radnej G. Skrobała w sprawie oznakowania przejścia dla pieszych                       

w Nieparcie, to zwrócimy się do Starostwa Powiatowego o ponowne rozważenie tego 

zadania. 

Odpowiadając radnemu L. Bemowi dot. realizacji światłowodów, to ciekawy przykład 

wykorzystania środków unijnych w naszym kraju, gdzie pojawia się kolejna firma, która 

otrzymała dofinansowanie na budowę takiej sieci na terenie różnych miejscowości.            

W Krobi także jest takie zadanie realizowane, pytanie jaki będzie z tego koszt dla 

mieszkańca? W takich przypadkach co chwile ktoś się zjawia zakładając jakieś 

urządzenia w chodnikach. Oczywiście kwestia odtworzenia jest wymogiem formalnym, 

natomiast sprawa kto nadzoruje zależna jest, kto jest zarządcą danej drogi. Prowadzę 

rozmowy ze Starostem Powiatowym o poprawne położenie nawierzchni na wjeździe na 

ul. Kobylińską po realizacji takiej inwestycji.  Podział i zakresy zadań zostały dokonane       

i tak musi to być nadzorowane. Możemy rozmawiać co do pewnych kwestii utrzymania 

czystości lub przycinki drzew. Sprawy dotyczące zajęcia pasa drogowego wynikają z 

kompetencjami administracyjnymi. Przejęcie dróg całkowicie od powiatu i województwa 

na terenie miasta  koliduję z ich przeznaczaniem, funkcją, ponieważ łączą one jakieś  

obszary. 
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K. Perdon : może podjąć działania aby zarządy dróg scedowały nadzorowanie takich 

inwestycji przez Gminę Krobia na czas ich trwania. 

Burmistrz : odpowiadając na interpelację radnego D. Szpurty odnośnie zabezpieczenia 

posesji w Przyborowie, to temat jest znany, jesteśmy w kontakcie z właścicielem tej 

nieruchomości przekazywano interwencje do WZDW o zabezpieczenie obiektu oraz 

udzielano pomocy przy sporządzaniu wniosku do zarządcy tej drogi i myślę, że 

pozytywnie zostanie rozpatrzony. 
 

Ad. 12 Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady : czy kwestia odnoście dostępności do internetu w obiektach 

świetlic wiejskich została wyjaśniona, czy może jakiś regulamin w tym zakresie będzie 

funkcjonował?  

Burmistrz : 29 czerwca zostanie zorganizowane spotkanie odnośnie sposobu korzystania 

z dostępu do intenetu w naszej gminie i wyjaśnione zostaną wszelkie zasady.  

Przewodniczący Rad przedstawił apel Krajowej Rady Sędziów, który dostępny będzie                         

w siedzibie Urzędu Miejskiego. 

S. Maćkowiak mieszkanka Niepartu :  temat związany jest z pismem, które wpłynęło 7 

maja do Burmistrza Gminy Krobia, jak i Miejska Górka. Pismo dotyczy niezwłocznego 

podjęcia działań w celu realizacji ustawowego obowiązku ujawnienia 

udokumentowanego złoża węgla brunatnego „Oczkowice” w granicach określonych 

dodatkiem nr 1 do dokumentacji geologicznej w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia. Mieszkańcy są dzisiaj bardzo 

zaniepokojeni, wiele osób pyta mnie czy to już koniec, czy naprawdę się nie obronimy. 

Smuci mnie dzisiaj i dziwi, że ten temat i to pismo nie było w ogóle omawiane na 

dzisiejszej sesji. To jest spawa bardzo ważna dla wielu, a może dla wszystkich 

mieszkańców gminy, ponieważ taki obowiązek ustawowy jest, ja wiedziałem o tym pięć 

lat temu, kiedy rozpoczęły się rozmowy o kopalni. W roku 2009 mówiliśmy o artykule 

95prawa geologicznego i górniczego, że te złoża nawet jeżeli nie powstanie tu nigdy 

kopalnia , że złoża te będą musiały być wpisane jeżeli zostaną udokumentowane. W 

grudniu ubiegłego roku Minister Środowiska zatwierdził e złoża i dziś pismo PAK-u 

wpłynęło do naszych gmin. Pismo nie jest zobowiązujące, to wynika z obowiązku 

ustawowego, przytoczę fragmenty podkreślenia  wymaga : ” zgodnie z art. 95 ust. 1 

PGiG, ujawnienie udokumentowanego złoża w Studium ma służyć jego ochronie”. Zatem 

gmina powinna określić w treści Studium kierunki zagospodarowania w taki sposób, aby 

zapewnić możliwość eksploatacji złoża w przyszłości. Zgodnie z poglądem 

zaprezentowanym w orzecznictwie wprowadzenie obszaru udokumentowanego złoża do 

Studium związane jest z zapewnieniem możliwości  racjonalnego gospodarowania 

udokumentowanymi zasobami naturalnymi  oraz ma zapewnić kompleksowe 

wykorzystanie tegoż złoża. To jest ważne podkreślenia, bo mówiło się, że to tylko 

badania, a teraz spółka PAK mówi wprost, że ma zapewnić kompleksowe wykorzystanie 

tego złoża. Należy zaznaczyć, że występowanie i określenie w Studium obszaru  

udokumentowanych  złóż kopalni nie pozbawia w gminie możliwości przeznaczenia  

tego obszaru na inne cele, niż wydobywcze. Jednakże gmina obowiązana jest 

powstrzymać się od przeznaczenia terenów, pod którymi występuje złoże na 

przedsięwzięcia, które utrudnią luz uniemożliwią eksploatację.  Dlaczego nie 

dyskutujemy, nie mówimy o tak ważnym problemie dla mieszkańców. Radni, Pan 

Burmistrz oficjalnie wypowiadają się, że są przeciwko kopalni, że wszyscy są z 
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mieszkańcami, a właściwie nie podejmuje się na sesji tak ważnej kwestii. Pan Burmistrz 

ma 2 lata na wpisanie poprzez ujawnienie złóż w Studium uwarunkować,. Jeżeli tego nie 

zrobi, to jest punt kolejny, gdzie Wojewoda zrobi to zarządzeniem zastępczym. Użyto 

zapis, że Wojewoda wprowadza, a nie może wprowadzić, czyli to jest  na dzisiaj sprawa 

przesądzona, że złoża będą musiały być wprowadzone. Podejmowane kroki mają na celu 

chyba tylko  zmylić mieszkańców, dlatego idźmy państwo razem. Chciałabym 

zaapelować i powiedzieć żebyśmy zrobili coś, żeby tej kopalni nie było.  My mieszkańcy 

cały czas walczymy, piszemy do Sądów od lutego 2010 roku, marynujemy swój czas i to 

robimy. Natomiast tu mamy tylko deklaracje, jeśli prasa zapyta to jest odpowiedz, tak 

jesteśmy przeciwni.  Nawet nie informuje się mieszkańców, że takie coś wpłynęło, a ci 

co wiedzą to bardzo są zaniepokojeni. Na naszych zebraniach mówiliśmy o tym od pięciu 

lat  i nawet gdyby to pismo nie wpłynęło, to tak ujawnienie złóż jest obowiązkowe. Nikt 

wtedy o tym nie wierzył, p. Burmistrz mówił, że mamy tu przeznaczenie rolnicze i daleka 

droga, nic nie będzie. Co teraz dalej może zrobić PAK, może wystąpić na koncesję na  

wydobycie. Potrzebuje dwóch rzeczy, decyzji środowiskowych, które to spółka w jakiś 

sposób dostanie, bo wiemy, że nie zawsze działa zgodnie z prawem. Wiemy, że każdą 

ekspertyzę można kupić od naukowców.  Kolejną spraw będą konsultacje społeczne                      

i będą one wiążące. Wiemy od innych gmin, że spółka PAK działa podstępnie, że te 

konsultacje w różny sposób są kupowane. Apeluje do państwa radnych, bo być może 

konsultacje będą polegały tylko na opinii naszej rady, żebyście nie dali się przekupić. 

Pomyślcie o nas, pomyślcie o wszystkich. Podobno wszyscy są do kupienia, ale 

chciałbym zaapelować w imieniu mieszkańców, że wybraliśmy was, mamy do was pełne 

zaufanie oczekujemy żebyśmy byli na bieżąco informowani  o takich  sprawach.  

Podobnie jak 5 lat temu mówiłam, że te złożą będą wpisane i będziemy mieli zakaz 

budowy. Bo co wynika, że będą one wpisane, zakaz budowy, rozbudowy, modernizacji. 

Kolejne kroki są bardziej brutalne, ponieważ spółka zainwestowała duże pieniądze i aby 

może skusi sią, aby przekupić, wpłynąć na część społeczeństwa, dlatego dzisiejszy apel. 

Podsumowując, mam konkretne wnioski: o zamieszczenie pisma na stronie internetowej, 

ponieważ mieszkańcy powinni mieć do tego wgląd oraz o informowanie wszystkich 

mieszkańców  na bieżąco o sprawach tak bardzo ważnych, czy poprzez zebrani, pisma w 

jakikolwiek sposób. Czy rolnicy, którzy  budują na terenach górniczych, którzy dzisiaj 

rozpoczynają budowę otrzymają odszkodowania, czy budują na własne ryzyko?  Jaki 

obszar gminy będzie objęty, czy cała gmina, czy tylko obszar, na którym były badania? 

Jakie działania podejmie Pan Burmistrz, może inni członkowie rady, żeby nas w jakiś 

sposób się z tego wybronić? Wiem jak to się działo, jakie były początki, ale dziś sytuacja 

jest bardzo trudna i jakie można podjąć działania? Nie mówię o skargach do WSA, bo 

one nie wstrzymują decyzji. Podobnie jak my walczymy w WSA i nasze rolników, 

przedstawicieli stowarzyszenia są także w NSA i to nie wstrzymuje dalszego biegu, 

pomimo tego Minister zatwierdził ten dodatek.   

Przewodniczący Rady : na te temat dyskutujemy na terenie gminy Krobia od kiedy temat 

się pojawił. Ne zgadzam się z Panią, że samorząd Gminy Krobia, w tym radni nie 

dyskutują na ten temat.  Dyskutujemy na ten temat codziennie i wszędzie, również na 

wczorajszym posiedzeniu wspólnym komisji temat ten był poruszany.  Na bieżąco 

samorząd Gminy Krobia informuje  o wszelkich tematach, korespondencji, która w tym 

temacie się pojawia.  W zakładce na stronie gminy udostępniane są informacje pod 

hasłem kopalnia.  Każdy mieszkaniec, w tym Pani ma możliwość przyjścia do urzędu i 
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uzyskania stosowniej odpowiedzi na dane pismo. Z tego co wiem, to korzystała Pani z 

takiej możliwości. Poprzez sołtysów,   także na zebraniach uczestniczą radni i temat ten 

się pojawia, jest dyskutowany. Dlatego nie zgadzam się, że nie ma tej dyskusji. Drugie 

Pani pytanie to bardziej stwierdzenie, ponieważ powiedziała Pani, że sprawa jest 

przesądzona na dzień dzisiejszy.   Spraw nie jest przesądzona i sama Pani wie na jakim 

etapie obecnie jest postepowanie, jesteśmy na etapie złożonej skargi w WSA, złożona 

kilka dni po wpłynięciu pisma PAK. Na tym etapie obecnie jesteśmy i spraw zatem nie 

jest przesądzona.  Proszę aby takich sformułowań daleko idących nie kierowała, 

ponieważ nie ma to odzwierciedlenia rzeczywistości. 

Burmistrz : doświadczenie uczy mnie, że dopowiadając na zadane pytania Panią Sylwie 

nie interesują moje odpowiedzi, bo ma taki swój punkt widzenia i swoje odpowiedzi na 

każdy temat. Czuję się zobowiązany aby odpowiednio ustosunkować się, pełnię funkcję 

publiczną, reprezentuję wszystkich mieszkańców gminy Krobia i jestem gotów 

rozmawiać z każdym, bo tak postrzegam swoja rolę i taki jest mój obowiązek.  Odnośnie 

kwestii opublikowania pisma PAK-u, to doświadczenie nauczyło mnie różnych rzeczy, 

dzisiaj opublikuję pismo o co Pani wnioskuje, firma PAK przyśle inne pismo, z którego 

będą wynikały jak wspaniale będą wynikał konsekwencje powstania na naszym terenie 

kopalni. I w takiej sytuacji także mamy zamieścić pismo PAK-u do wiadomości 

mieszkańców i też będzie Pani uważała, że postąpiliśmy słusznie. Przypomnę naszą 

rozmowę na jednym ze spotkań z mieszkańcami, kiedy apelowała Pani aby zlikwidować 

zakładkę informującą o temacie kopalni. Kwestia jest taka, że punkt widzenia się zmienia 

w kontaktach z Panią.  Czy rolnicy otrzymają odszkodowania w związku                                       

z uzgodnieniami. Rzeczywiście jest to dla mnie niepokojąca sytuacja zmian w prawie 

geologicznym i górniczym jakie dokonują się w ostatnim czasie. Zmiana m.in. jaka 

nastąpiła od 1 stycznia nakłada na nas obowiązek uzgadniania decyzji o warunkach 

zabudowy w momencie kiedy nie ma planu zagospodarowania przestrzennego, co do 

lokalizacji na danym obszarze. Ta zmiana dotyczy całego kraju.  Mówi Pani, że jesteśmy 

zobowiązani wpisać informację o udokumentowaniu złoża.  Zgadza się, lecz złoża te nie 

są ujawnione, że znajdują się w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania                  

i dotyczą nie tylko obszarów poszukiwań, ale również północnej części gminy. Na dzień 

dzisiejszy o te uzgodnienia w przypadku zerwania warunków musimy występować mimo 

tego, że złoże Oczkowice w nowej formule jaką przyjął Minister nie zostało jeszcze do 

Studium wpisane. Występuje złoże Krobia-Poniec, które obejmuje obszar także północny 

w kierunku do Ponieca oraz cześć sięgającą Wymysłowo. To też udokumentowane złoża 

węgla brunatnego, które dotyczy ustawowego obowiązku. Uważam, że w dużej mierze 

argumenty do zaliczania roli samorządów w kwestii uzgadniania, czy ograniczania gmin 

w zakresie możliwości wpływania na kwestie związane ze złożami Skarbu Państwa 

wiąże się z postawami, jakie reprezentowała Pani Rogowska, która w sposób 

nieracjonalny przewodziła procesom społecznym. Cały czas będę powtarzał,  że liderami 

procesu społecznego powinni być obywatele, nie członkowie organów gminy. Bo w tym 

momencie dajemy naszym przeciwnikom argumenty do ograniczania roli samorządu. Te 

ograniczenia są torze podstawowym i bardzo się dziwię, kiedy liderzy partii politycznych 

takich jak PSL czy PIS wypowiadają się, że są tak bardzo przeciwni a jednocześnie 

podejmują tego typu ustawy albo wstrzymują się od głosu.  W przypadku zmian prawa 

geologicznego i górniczego  PIS nie głosowała przeciw zmianom, tylko się wstrzymała. 
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Kwestia odszkodowań nie wiąże się z wydaniem decyzji o warunkach zabudowy                         

i możliwości budowania, w tym zakresie na terenie gminy Krobia nie ma ograniczeń.  

S. Maćkowiak : nie otrzymałam odpowiedzi na pytania dlatego powtórzę je aby były 

odpowiedzi na przyszłą sesję, aby były dokładne i może na piśmie. Chodzi o dyskusję tu 

na sesji, nie w kuluarach.  

1. Wniosek stowarzyszenia o umieszczenie pisma PAK-u na stronie internetowej, 

odpowiedzi ewentualnej.  

2. Wniosek o informowanie wszystkich mieszkańców na bieżąco o tak ważnych 

sprawach, takich jak np. ograniczenie możliwości budowy i jakie obowiązki niesie 

ujawnienie złóż w Studium, czyli informowanie wszystkich mieszkańców na bieżąco, 

zebrania, pisma, inny sposób. 

3. Czy rolnicy którzy dziś rozpoczynają budowę na terenach uznanych jako górnicze 

otrzymają odszkodowania od PAK-u, czy budują na własne ryzyko, wiedząc jak jest dziś 

sytuacja?   

4. Jaki obszar gminy będzie objęty ochroną, czy tylko ten, na którym były badania? 

5. Jakie Pan Burmistrz podejmie działania w związku z bieżącą sytuacją? 

Przestańmy na siebie naskakiwać, wypominać sobie coś a działajmy bardziej razem.  

Przewodniczący Rady : czy Pani jest nagabywana przez nas, atakowana, czy ktoś zabiera 

Pani głos w dyskusji? Proszę takich słów  nie używać, bo taka sytuacja się nie dzieje.   

S. Maćkowiak : proszę o ustosunkowanie się do tych pytań. 

Przewodniczący Rady : jest Pani drugi raz na sesji, na sesji dyskutuje się o temacie 

kopalni. Proponuję, że otrzyma Pani pisemne odpowiedzi na zgłoszone wnioski i pytania.  

Burmistrz : odpowiadając na te pytania mogę odnieść się do obowiązujących przepisów, 

które regulują te kwestie.  Na terenie gminy Krobia kierunki zagospodarowania 

przewidują możliwość zabudowy, jeśli są obszary wyłączone, to dotyczy to obszarów 

rolniczych. Jeśli ktoś otrzymuje się pozwolenie na budowę to buduje się legalnie i w 

związku z tym nie ma kwestii dyskusyjnej odnośnie odszkodowania, które każdemu się 

należy obojętnie kiedy rozpoczęto budowę. Działania przeze mnie podjęte zawsze będą 

satysfakcjonujące. Pani może mówić, że chce współpracować, natomiast czytając ostania 

Panoramę Leszczyńską czytając wypowiedzi Pana Janusza Maćkowiaka na spotkaniu 

PSL w Grabonogu w ogóle nie można wnioskować, że jesteście zaineresowani 

jakąkolwiek współpracą.   Jeśli chodzi o to, czy mój poziom zaufania do Pani jakikolwiek 

występuje, to oczywiście nie występuje, nadal jest dla mnie Pani niewiarygodną osobą 

jeśli chodzi o reprezentowanie mieszkańców gminy w tym temacie. Jeśli chce pani to 

zmienić ja jestem otwarty na rozmowy w tych działaniach, lecz mam wątpliwości, że są 

to szczere propozycje. 

S. Maćkowiak : 5 lat temu mówiłam, że złoża te będą wpisane, zastanówcie się Państwo, 

proszę o rozsądek do wszystkich radnych  i sami oceńcie jak te sprawy się toczą.   

Burmistrz : po przekazaniu odpowiedzi do spółki PAK 23 czerwca wpłynęło kolejne 

pismo przedstawiające tą samą argumentację, która wynikała z pisma  pierwszego.      
 

Ad. 13 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam IX sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska   


